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PROTOKÓŁ NR 0012.2.5.2019  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 21 maja 2019r. 
 
miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 16.55 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2018 rok - 

absolutorium. 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta za 2018 rok,  

- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

4. Projekty strategiczne dotyczące rozwoju miasta. 

5. Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu monitoringowego                      

z realizacji zadań ujętych w Lokalnym Programie Rewitalizacji 
Jastrzębia-Zdroju do roku 2020”, 

 
 Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 19 marca 2019r. w sprawie 

opracowania koncepcji dotyczącej programu wsparcia Komisji 
Europejskiej w procesie transformacji regionów górniczych oraz 
wysokoemisyjnych. 

 
6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu z dnia 16 kwietnia 2019r. 

8. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik, powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-3, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2018 rok - absolutorium. 
 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta za 2018 rok,  

Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Rok 2018 nie był rokiem łatwym dla 
realizacji budżetu. W związku z tym, że jednak ciążą na nas zwroty, które 
powodują, że musimy ściśle trzymać wskaźniki i pilnować tego, aby wydatki 
bieżące nie spowodowały nam zachwiania wskaźników, dlatego zadania, które były 
realizowane, były na miarę naszych możliwości i wielu potrzeb. Natomiast zdaję 
sobie sprawę, że nie wszystkie potrzeby, czy też wnioski mieszkańców nie zostały 
zrealizowane ze względu na ograniczenia finansowe. Co do szczegółów, to myślę, 
że ze strony państwa będą pytania, ale o stronę finansową poproszę pana 
Skarbnika o omówienie.  
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Jakie przedsięwzięcia gospodarcze zostały w poprzednim roku wykonane? Z tego 
wyliczenia widać, że żadne nie zostały wykonane. Można ocenić, że to jest w tym 
względzie rok zmarnowany, bo nie powstał żaden kilometr dróg do terenów 
inwestycyjnych, lub inne przedsięwzięcia związane z gospodarką.  
 
Michał Urgoł-radny RM 
Jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości, to z zaplanowanych wydatków… 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
52 mln zł   
 
Michał Urgoł-radny RM 
Zastanawia mnie, z czego wynika taka różnica? 
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Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Dotyczy przede wszystkim osób prawnych, które nie płacą podatku od 
nieruchomości i częściowo są to osoby fizyczne, ale zdecydowana większość to są 
osoby prawne.  Oczywiście nie mogę powiedzieć kto, bo jest to objęte tajemnicą 
skarbową, ale w większości są to spółki prawa handlowego, które są w likwidacji               
i jeżeli są w likwidacji, to nie płacą. Plan jest przyjęty, ponieważ jest przypis i jest 
wymiar, ale nie ma możliwości nawet egzekucji. W/w kwotę będziemy musieli 
korygować i zobaczymy pod koniec roku, jak to będzie wyglądało i mam nadzieję, 
że nie będzie trzeba korygować budżetu na ten rok i odpowiednio skorygować 
budżety na lata następne. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Mam około budżetowe pytanie panie Przewodniczący, jeżeli pan pozwoli, odnośnie 
samochodu, który miał być dostarczony do MOSiR-u w kontekście Straży Pożarnej. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Nowego samochodu? 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Tak, a używany samochód miał być przekazany do OSP. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Nowy samochód został zakupiony do MOSiR-u, natomiast sprawdziliśmy stan 
techniczny obecnego samochodu i okazało się, że kwota naprawy, ponieważ jeżeli 
OSP otrzyma samochód, to musi mieć w stanie używalności. Niezależnie, czy my 
to naprawimy, czy OSP, to i tak miasto wyda pieniądze. W związku z tym 
dokonaliśmy ekspertyzy i okazało się, że kwota podstawowych napraw to ok.16 
tys. zł. Więc czekamy w tej chwili na zakup samochodu i pamiętamy oczywiście                
o OSP w Ruptawie, jednak te procedury wydłużają się i samochód tj.busik dla 
miasta jest jednak zużyty i na dłuższe trasy mogą być komplikacje, dlatego 
zamienimy samochód dla OSP. Czyli, to nie będzie samochód z MOSiR-u, tylko ten 
który będzie tutaj z miasta. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Na jakim etapie jest zakup samochodu dla miasta? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Mieliśmy nadzieję, że już będzie rozstrzygnięta oferta, ale jednak musimy ponowić 
i od początku rozpoczynać procedurę, więc trochę to potrwa. Nie wiem, czy nie 
będzie trzeba  wejść w przetarg, więc niestety to się wydłuża. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Podobny temat jest w OSP Bzie, bo tam jest przekazywany samochód ze Straży 
Granicznej i strażacy czekają na przekazanie pojazdu, czy wiadomo jak to jest 
daleko? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Tamte procedury były już w toku. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Brakowało podpisu na ostatnim naszym spotkaniu i proszono, żeby zapytać. 
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Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Wiem, że było to już finalizowane  i teraz to już się dzieje w Wydziale. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Nie ma z tym jakiś kłopotów, czy jest to na dobrej drodze?  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Jest na dobrej drodze i próbujemy rozwiązać problem, który OSP stworzyło. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Na czym polega ten problem? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Jest procedura i to nie jest takie proste, ale wszystko idzie w dobrym kierunku. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Chcemy to rozwiązać. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Wracamy do tematu wykonania budżetu i tutaj nie ma przedsięwzięć 
gospodarczych w roku 2018. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Panie Przewodniczący, absolutnie tutaj się z tym nie zgodzę. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Bardzo proszę to uzasadnić. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Ponieważ uważam, że rozwój gospodarczy to nie tylko konkretne miasto,                                      
bo zadaniem i kompetencją miasta nie jest budowa fabryk, hali i tego typu 
inwestycji. Natomiast zadaniem miasta jest stworzenie warunków do rozwoju 
gospodarczego, a zadania które były realizowane, czyli kontynuowane były zadania 
przyjęte wcześniej tj. program rozwoju gospodarczego miasta i w nich mieszczą 
się również zadania, które są związane ze Strategią Rozwoju Miasta do roku 2020. 
Cały czas realizowane są zadania, które są na różnym etapie. Myślę, że nie będę 
teraz mówiła o tym, ale kolejnym punktem będą właśnie projekty strategiczne, a 
oprócz tego na terenie Moszczenicy przygotowywaliśmy tereny na sprzedaż dla 
przedsiębiorców. W Polu Bzie wybudowana była druga część drogi, czyli drugi etap 
ul.Rolniczej tzw. działania miękkie, które robią otoczkę do tego wszystkiego i 
klimat biznesowy, gospodarczy w mieście, są spotkania gospodarcze, konferencja 
gospodarcza która była realizowana, karta nowego przedsiębiorcy, która 
rozbudowuje się i jest coraz więcej tych kart i wsparcia doświadczonych 
przedsiębiorców dla młodych nowo powstałych i choćby działania promocyjne 
miasta i budowa pierwszego etapu OWN-u, to przyczynia się również do tego, że 
Miasto postrzegane jest w zupełnie inny bardziej pozytywny sposób. Tworzy się 
klimat do tego, że mieszkańcy są zadowoleni i chcą w tym mieście mieszkać, a to 
powoduje, że nie ma tak szybkiego odpływu z miasta i dzięki temu podatki zostają 
tutaj w mieście. Więc to wszystko wpływa na rozwój gospodarczy i skwitowanie 
zdaniem, że nic się nie dzieje i był to rok zmarnowany, to jest absolutnie… Państwo 
również siebie tak trochę podsumowujecie, bo budżet był głosowany wielokrotnie 
i zmiany były wprowadzane i to nie były zmiany, które nic nie wnosiły, bo 
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spowodowały bardzo pozytywny efekt dla mieszkańców w budowaniu tożsamości, 
które przekłada się również na klimat biznesowy. Nie mam tutaj pozwoleń na 
budowę, które były wydane, a było ich coraz więcej, bo w minionym roku dla 
tzw.mniejszych przedsiębiorców i średnich, to również wiąże się z tym, że mała                  
i średnia przedsiębiorczość ma dobry klimat i jest jej coraz więcej.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Dziękuję pani Prezydent za przedstawienie swojego stanowiska, natomiast 
uważam, że do rozwoju gospodarczego potrzebne są narzędzia i jednym                               
z kluczowych są finanse i po to budżet miasta, żeby również finansować podstawy 
rozwoju. Oczywiście Miasto nie zbuduje miejsc pracy, ale tworzy warunki do 
tworzenia miejsc pracy, ale żeby powstały, to chociażby trzeba tereny uzbroić                      
i zbudować drogi, z czym się borykamy i tutaj nie ma sukcesu. Oczywiście działania 
pośrednie były, można zrobić konferencję i być może będzie jakiś pośredni wpływ 
i inne przedsięwzięcia, to się zgadza, natomiast w mojej ocenie, to jest zbyt mało. 
Za chwilę przejdziemy do opinii Komisji w sprawie dwóch projektów uchwał, 
chciałbym teraz zapytać, jak będzie wyglądał rok 2019? Czy tutaj będzie można 
po jego zakończeniu powiedzieć, że udało nam się coś zrobić tj. przysłowiowy 
kawałek drogi, czy też inne przedsięwzięcie?  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Nawiążę do tego, o czym mówił pan Przewodniczący odnośnie drogi. Staram się 
jeździć i słuchać ludzi mądrych i otaczać się ludźmi, którzy mają doświadczenie w 
zakresie jakiś działań i proszę wierzyć, na żadnym ze spotkań nikt nie przykłada 
wagi do drogi, jako narzędzia do tworzenia biznesu, do rozbudowy pola 
inwestycyjnego.   W tej chwili oczywiście dojazd tak, ale już drogi wewnętrzne i 
rozbudowa na tym polu nie jest priorytetem. Ponieważ, jeżeli znajdzie się taki 
przedsiębiorca, to oczywiście jesteśmy gotowi do tego, aby takie zadanie wykonać. 
Chcę tutaj tylko przypomnieć, że w przypadku Pola Dębina mieliśmy zaplanowane 
środki na budowę drogi i rozpoczynaliśmy projektowanie tej drogi, bo uważaliśmy, 
że to będzie dobre rozwiązanie dla przedsiębiorców. Co się okazało? Kiedy zgłosił 
się inwestor jeden i drugi do Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, bo te 
działania podejmowaliśmy wspólnie z KSSE i nasza propozycja nie spotkała się 
absolutnie z zainteresowaniem tych inwestorów, bo oni wyobrażają sobie zupełnie 
inny podział i inne rozlokowanie swoich budynków, czy hal. W związku z tym 
jestem ostrożna przy tym, żeby już komunikować całkowicie drogi, jak choćby 
takie, o których wcześniej była mowa, zanim przygotowaliśmy na Polu 
Moszczenica, czy też Dębina. Jeśli inwestorzy są zainteresowani, to procedura 
która jednak trwa tj. przygotowanie inwestycji  pozwoli również na to, żeby 
inwestorzy przygotowali inwestycję, a jednocześnie byśmy mogli wejść                                 
i skomunikować już konkretny odcinek który wskaże inwestor. Teraz na przykład 
będzie w Polu Moszczenica droga od ronda tj. ul.Towarowa. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Poza tym ubiegły rok i ten rok, to projektowanie również pewnych rozwiązań 
drogowych przede wszystkim pod m.in. połączenia terenów inwestycyjnych, ale 
także składanie wniosków o dofinansowanie z programów, które są ogłaszane 
przez Wojewodę, czy też Rząd i tutaj ul.Towarową oraz ul.Chlebową zgłaszaliśmy 
do konkursu. W 2018r. mieliśmy zgłoszone dwa projekty tj.ul.Chlebową                              
i ul.Rolniczą, gdzie dostaliśmy dofinansowanie do ul.Rolniczej. W tym roku 
będziemy składali, o czym będziemy jeszcze tutaj mówić w kwestii programu dróg 
samorządowych, który został dofinansowany w znacznej mierze. Przy okazji 
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tegorocznego budżetu będziemy jeszcze rozmawiali dzisiaj na ten temat. 
Natomiast, co do Dębiny, to sytuacja zmieniała się o tyle, że pomysły ulegały 
zmianie, w jaki sposób inwestor chce wybudować swoją fabrykę i to jest dalej 
rozważane. Inwestor zmieniał już dwukrotnie lokalizację w obrębie Pola Dębina, 
natomiast procedura wykupu gruntu trwa.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Chcę zwrócić uwagę na taki fakt i w mojej ocenie ważny, ponieważ w naszym 
mieście przez poprzednie kilkanaście lat też była taka teza, że nie robimy dróg 
podstawowych do terenów inwestycyjnych, niech przyjedzie inwestor i nam 
wskaże.  Co się stało? Inwestor nie przyjechał, bo pojechał do samorządów, gdzie 
te drogi są gotowe i dlatego tak się Żory rozwijają, bo w odpowiednim czasie 
pieniądze zainwestowano w połączenia podstawowe. Natomiast dla przedsiębiorcy, 
który buduje fabrykę kluczowym elementem oprócz lokalizacji jest dojazd do 
działki. Jeśli teren jest przygotowany, to jest szansa, a jeżeli jest nieprzygotowany, 
to pojedzie do pięćdziesięciu innych samorządów, które mają tereny uzbrojone, 
albo przynajmniej skomunikowane. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Nie do końca się z tym zgadzam, ponieważ nie pamiętam od ilu lat mamy drogi na 
ul.Rozwojowej, ul.Moszczenickiej i jak widać wcale to nie jest zachęta dla 
inwestorów, że drogi i połączenia są, a raczej wskazują osoby zainteresowane na 
ul.Dębina, która ma bardzo dobre rozwiązania komunikacyjne, bo jest droga 
szybkiego ruchu w pobliżu i bardzo dobry dojazd do autostrady. Mimo rozwoju 
dróg nie ma niestety tego czegoś, żeby ktoś był zainteresowany tak mocno, żeby 
zainwestować. Oczywiście są, ale też nie możemy do końca pozwolić na to, żeby z 
Jastrzębia zrobić śmietnisko, bo takich inwestorów mielibyśmy wielu. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –1, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3. 

 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2. 
 
Ad.5. 
Sprawy bieżące:  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Przed sesją na Komisji Skarbu przygotowana będzie dość obszerna autopoprawka 
z tego względu, że dopiero teraz otrzymaliśmy bardzo ważną strategiczną 
inwestycję dla Miasta, czyli projekt techniczny wiaduktu i ronda na Al.Piłsudskiego. 
To jest duże zadanie i przerosło nasze oczekiwania, jeżeli chodzi o finanse. Tutaj 
będziemy oczywiście taką zmianę wprowadzać, ale już teraz mam do państwa 
prośbę, ponieważ kiedy przyjdzie czas i będzie już konkretny wniosek, to chcę się 
z państwem  spotkać w kontekście programu, o którym wspomniał pan Prezydent 
tj.programu budowy dróg samorządowych. Ponieważ chcemy złożyć wniosek                           
o dofinansowanie na Al.Piłsudskiego  na wiadukt i rondo.  Myślę, że wsparcie 
Posłów ze strony opcji rządzącej będzie pomocne przy ubieganiu się o środki, ale 
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wówczas kiedy będziemy znać szczegóły i będzie konkretny wniosek, to poproszę                                 
o wsparcie. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jeżeli chodzi o ul.Towarową, mamy przygotowaną specyfikację do przetargu                       
i czekamy tylko na kwoty, które zostały wymienione i będzie wykonana droga,                   
o której wielokrotnie mówiliśmy tj.droga od ronda do ul.Towarowej. Będzie 
wykonana całkowita podbudowa i będzie zrobione odwodnienie z pełną 
nawierzchnią asfaltową na całej długości. Nie robimy tutaj ciągu kanalizacji, która 
jest nie nasza, bo jest Spółki Węglowej. Natomiast w momencie kiedy projekt 
zostanie wykonany powtórnie i trzeba będzie budować kanalizację, żeby nie 
niszczyć tego co robimy, opracowaliśmy koncepcję. Wówczas w zależności od tego 
która strona będzie bardziej potrzebować kanału, to rurociąg skierujemy na działkę 
którą ostatnio niwelowaliśmy, albo po przeciwnej stronie, gdzie jest działka Spółki 
Kolejowej przeznaczona do zbycia.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Jeszcze była mowa o ul.Grodzkiej. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Tutaj zostało już powiedziane, ile będzie kosztować wiadukt, natomiast nie 
spodziewaliśmy się tego, bo koszty zostały przeliczone wg sekocenbudu i co 
uwzględniono? Mamy dwa niezależne wiadukty i na każdym będzie jedna jezdnia 
o dwóch pasach ruchu. Jest możliwość przeprowadzenia jednego toru kolejowego. 
W tej chwili wiadukt jest trzyprzęsłowy, więc zawężamy przestrzeń wiaduktu                      
z trzech przęseł do jednego. W wyniku tego sam koszt wiaduktu staje się mniejszy, 
ale zasypanie 2/3 przestrzeni ma swoje koszty, bo to jest wysokość ok.18 metrów. 
W badaniach gruntu okazało się, że niestety ma bardzo niestabilne grunty i trzeba 
bić pale, żeby elementy wiaduktowe były stabilne i stąd taka kwota, jak tutaj 
powiedziano. W tej chwili jeszcze zmieniliśmy materiał zasypowy z pospółki                        
o różnych frakcjach na frakcję piaskową i jest szansa, że nam się cena obniży, ale 
obniży się może o milion złotych, nie więcej. Wszystkie wzmocnienia muszą być 
wykonane i stąd kwota, która tutaj jest i tutaj będziemy o to wnioskować. 
Oczywiście jest korzystnie, żeby budować skrzyżowanie z razem z przebudową 
wiaduktu, to byłaby jedna wielka budowa i może by to dłużej trwało, ale nie tyle, 
ile dwie odrębne inwestycje. Organizacja samych objazdów, to też jest jedna 
organizacja ruchu. W tej chwili faktycznie obserwujemy ten wiadukt co najmniej 
jeden raz w tygodniu i robimy wizje i cieszymy się, jeżeli możemy tym wiaduktem 
jeździć, bo może nastąpić moment, że wiadukt będzie zamknięty. Stąd inicjatywa 
na drodze, bo jeżeli budowa ma potrwać dwa lata, to ul.Grodzka przy opadach ma 
grunt nie stabilny, który się rozpada i co jakiś czas łatamy, ale jeżeli skierujemy 
tam cały ruch, to nam się rozpadnie, dlatego korzystamy z tego, że jest 
jednokierunkowy ruch na wiadukcie. Chcemy w miesiącach letnich zrobić pełną 
podbudowę dla ciężkiego sprzętu i dopiero wykonać nawierzchnię asfaltową. Mówię 
o miesiącu lipcu, bo wtedy jest najmniejsze natężenie ruchu. Jeżeli nam się uda 
przetarg, to mamy szansę, że to zostanie wykonane. Tutaj nie zostało 
powiedziane, że na ul.Chlebową złożyliśmy drugi wniosek. Pierwszy konkurs nie 
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został rozstrzygnięty, natomiast został ogłoszony drugi konkurs o tej samej, czy 
podobnej nazwie. Środki być może zostały przerzucone z pierwszego konkursu do 
drugiego i warunki zostały trochę zmienione, więc wystosowaliśmy drugi wniosek 
również o ul.Chlebową. Dzisiaj sprawdzaliśmy i nadal nie ma rozstrzygnięcia. Było 
szkolenie w Katowicach nt. programu dróg samorządowych i wtedy obiecano, że 
w połowie roku będzie druga transza konkursu ogłoszona i liczmy na to, że 
będziemy składać wniosek na wiadukt razem z rondem.  Patrząc na warunki oceny 
w tym konkursie i uzyskiwania punktów, to za każdy element wnioskowanego 
odcinka drogi są punkty za skrzyżowania i obiekty drogowe typu wiadukt, ale 
również kryteria uznaniowe dotyczące połączenia miasta tj.pewnej spójności 
społecznej poprzez wykonanie tej drogi. Liczymy również na uzyskanie punktów z 
tych kryteriów uznaniowych. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Jeżeli chodzi o ul.Chlebową, to rozumiem, że chodzi o drogę która będzie 
kierowana do firmy i ominie to przedsiębiorstwo? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Ominie nam to między rekultywacją. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Wracając do wiaduktu, to projekt będzie zakończony w miesiącu czerwcu? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Projekt jest już gotowy. Rondo jest oddzielnym zleceniem i obydwa projekty są 
gotowe, ale jeszcze przeliczamy materiały w wiadukcie zamieniając materiał do 
zasypywania przestrzeni, które powstały. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Chciałem zapytać, jeżeli chodzi o środki zewnętrzne z dróg gruntowych rozumiem, 
że miasto złoży wniosek tylko o wiadukt i ul.Chlebową. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
To nie są ulice gruntowe. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
To nie ten program, to jest program dróg samorządowych. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Chodzi mi o dokończenie ul.Rolniczej, bo zostały pozyskane środki na ul.Rolniczą 
z tego projektu? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Ale to było na części, to co zrealizowaliśmy do końca ubiegłego roku. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Tak i chciałem zapytać, czy miasto będzie występowało o środki na dokończenie 
tej drogi? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Musimy się wpisać w jakieś kryteria, czy  programy które będą i na razie szukamy. 
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Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Z tego programu nie możemy ze względu na to, że tutaj były inne kryteria brane 
pod uwagę. W przypadku ul.Rolniczej akurat kwestia bezpieczeństwa i rozwiązania 
komunikacyjnego tego skrzyżowania, a kryteria które w tej chwili są i patrząc na 
istotniejsze priorytety, to jednak wiadukt jest newralgiczną częścią miasta. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
W kontekście wiaduktu chciałem zabrać głos odnośnie ul.Grodzkiej, bo uważam, 
że to nie jest dobry pomysł jednoczesnego remontu Al.Piłsudskiego z ul.Grodzką. 
Myślę, że kierowcy mocno się zdenerwują i wszyscy tutaj będziemy mieli szereg 
problemów.  
 
Robert Cichowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie będzie jednoczesnego remontu.  
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Mówiąc „jednoczesnego remontu” mam na myśli zostawienie jednego pasa w 
jednym kierunku tak, jak jest obecnie, a remontowania ul.Grodzkiej, czy też 
wariantu zamknięcia Al.Piłsudskiego i remontowania ul.Grodzkiej, bo obydwa 
warianty są niefortunne. Na ul.Grodzką trzeba szerzej spojrzeć, bo pytanie w 
kontekście ewentualnej odbudowy kolei i jak kolej miałaby przebiegać przez 
ul.Grodzką, o ile zakładamy, że ona pójdzie? Żeby później nie przerabiać jej pod 
kolej i wiem, że do kolei jeszcze sporo czasu, ale wydaje się, że nie warto w tym 
kierunku iść. Druga rzecz, to w/w ulicą idzie całe obciążenie jako objazd i droga 
jest mocno rozjeżdżana, czyli stan się pogarsza i będzie się pogarszał. Myślę, że 
na czas problemu z wiaduktem należałoby rozważyć, bo droga straciła status 
wojewódzkiej i jest w naszym zarządzie? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Zawsze była. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Tak, czy inaczej rozważyłbym zmianę sposobu pierwszeństwa może z ul.Grodzkiej 
na ul.Pszczyńską w prawo, bo jest problematyczny wyjazd z ul.Grodzkiej                        
i droga mocno się blokuje, a z kolei ruch z ul.Pszczyńskiej na ul.Grodzką też się 
blokuje. Naprawdę pani Prezydent i pani Naczelnik rozważyłbym jednak nie 
wchodzić w tej chwili w remont ul.Grodzkiej. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Czy my się dobrze rozumiemy, że w tym samym czasie ma być remont? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Nie. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Tutaj przede wszystkim jeżeli mówimy o ul.Grodzkiej, to chodzi nam o lepsze 
skomunikowanie i udrożnienie tej drogi i to, o czym pan mówi, czyli prawoskręty 
z jednej i drugiej strony, oraz częściowe poszerzenie ul.Pszczyńskiej na odcinku… 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
To, co jest rozjeżdżone przez koła, czyli prawoskręt z ul.Grodzkiej na 
ul.Pszczyńską. 
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Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
W jakim czasie ul.Grodzka ma być robiona?  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
W miesiącu lipcu. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Jeszcze przed wykonaniem wiaduktu. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Czyli miesiąc czasu. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Musimy sobie zdawać sprawę z tego, że ul.Grodzka w tej chwili jest główną ulicą 
dla transportu ciężkiego, który i tak musi wjeżdżać do miasta. Droga jest 
rozjeżdżona w tej chwili, a w momencie zamknięcia i budowy nowego wiaduktu 
będzie tam jeszcze większy ruch.   
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Czyli miesiąc wystarczy, kiedy planowany jest najmniejszy ruch. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Tak, a w tym planowany jest lewoskręt z ul.Pszczyńskiej na ul.Grodzką, 
wydzielenie lewoskrętu i wydzielenie pasa na wprost,czyli rozładuje to w pewnym 
sensie korki, które są w tej chwili i może nie całkowicie, ale ułatwi trochę wjazd do 
miasta. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jednocześnie zrobienie azylu dla pieszych. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Rozważaliśmy różne warianty tego i łącznie ze światłami, zmianą organizacji ruchu 
pierwszeństwa przejazdu z ul.Pszczyńskiej na ul.Grodzką, ale te warianty we 
wszystkich rozwiązaniach dawały gorszy efekt, niż taki, jaki jest w tej chwili                  
i projektujemy bez zmian. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Zdajemy sobie sprawę z tego, co pan radny mówi, że nie ma jak wyznaczyć 
objazdu. Objazdy będą przez Zdrój ul.Zdrojową. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Tutaj mówimy o większych samochodach, natomiast… 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Mniejsze samochody będą tam, gdzie ktoś sobie znajdzie przejazd i zna teren.  
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Remont ul.Grodzkiej, to jest tylko poszerzenie i nasypanie po prawej stronie… 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Nie. 
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Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
To jest wyrwanie całej ponad 0,5m podbudowy i gdyby tak było, jak mówimy, czyli 
położenie dywanika, to zawsze można zrobić jeszcze trochę objazdu korzystając                 
z chodnika. Natomiast, jeżeli wykopujemy ponad 0,5m dla podbudowy, to robi się 
różnica wysokości, gdzie już musi być sprzęt, koparka i samochód odwożący i tam 
już nie będzie możliwości poruszania się.   
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Mam pytanie, jeżeli po stronie przychodów jest 3.208.000,00 mln zł, to znaczy, że 
już zostały zagospodarowane tak, jak pan Skarbnik powiedział na remonty dróg, 
bo to jest ogólnie powiedziane, czy jeszcze jest kwestia zastanowienia się? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
To już jest rozdzielone i w całości zagospodarowane, a oprócz tego będziemy 
jeszcze zwiększać na remonty dróg w autopoprawce tzn.tam są jakieś drogi 
gruntowe, ale generalnie na remonty w całym mieście. Ze względu na to, że Miasto 
wymaga remontów nie tylko w zakresie dróg, ale też w innym zakresie.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

Ad.4. 

Projekty strategiczne dotyczące rozwoju miasta. 

 
Agnieszka Łukaszewska-Pabich Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Obsługi 
Inwestora przedstawiła prezentację dotyczącą projektów strategicznych 
dotyczących rozwoju miasta. 
 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Jastrzębie jest miastem niedokończonym, bo nie ma centrum miasta, ponieważ są 
to tereny prywatne i samorząd ma władztwo w postaci ustawy o gospodarce 
przestrzennej i ostatnio odbyła się ciekawa dyskusja na sali posiedzeń Rady Miasta 
i dobrze, że się odbyła, bo mogły być przedstawione argumenty, a szczególnie ze 
strony społecznej, która stara się aby w tym miejscu powstały tereny zielone, bo 
wokół tego obszaru strefy centrum mieszka ponad 70 % mieszkańców naszego 
miasta. Inwestorzy byli różni i raczej nikt nic nie zrobił od roku 2005. Mija 
piętnaście lat i żaden nic tam nie zrobił konkretnego, bo uważam, że zapisy planu 
są fatalne i przeciw nim protestowałem, ale stało się tak, jak się stało. Możemy to 
teraz zmienić i tutaj chciałbym pana Prezydenta zapytać, czy pani Prezydent będzie 
się skłaniać w tym kierunku, żeby ewentualnie zmienić przeznaczenie terenu na 
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teren zielony i wiemy, z czym to się wiąże, bo wiąże się z finansami. Natomiast, to 
jest szczególne miejsce, bo to jest serce naszego miasta. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Jak pani Naczelnik wspomniała, wpłynęło pismo właściciela terenu w większości 
terenu w rejonie ul.Sybiraków o zachowanie w planie zagospodarowania 
przestrzennego takiej funkcji, jaka jest. Czyli, inwestor nie chce zmiany funkcji, 
chociaż wcześniej mówił, żeby tam dopisać funkcję mieszkaniową i zabudować to 
w inny sposób. Natomiast, to pismo musimy brać pod uwagę, bo wydaje się, że 
jest to wstęp do tego, żeby ewentualnie wystąpić o roszczenia, jak zmienimy plan 
zagospodarowania. Studium nie niesie za sobą takich zagrożeń, natomiast… 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Na razie mówimy o studium. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
W studium możemy wszystko, natomiast w momencie zmiany planu 
zagospodarowania i uchwalenia nowego planu takie zagrożenie może się pojawić.    
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Ostateczną decyzję Rada Miasta podejmie w sprawie studium w pierwszym etapie. 
Mam nadzieję, że być może jakiś kompromis jest możliwy. Oczywiście należy 
przyjąć argumenty panie Prezydencie, o których pan mówi, a potem też 
samodzielnie myśleć i decyzje podjąć. To będą bardzo trudne decyzje dla nas. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
W przypadku studium nie ma takiego zagrożenia, natomiast trzeba pamiętać 
później, że może to nastąpić.  
 
W dalszej części posiedzenia dyskutowano w temacie uruchomienia 
bezpośredniego połączenia z Aglomeracją Śląską. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Dostaliśmy zapewnienie, ponieważ Marszałek chce jak najszybciej, aby studium 
zostało wykonane i taką korespondencję prowadzi z PKP PLK, a PKP PLK czeka na 
deklarację pozostałych gmin partycypacji w kosztach. Niestety nie chcą tego  
wydzielić, żebyśmy byli jedną częścią i jeżeli uzyska się zgody gmin na 
partycypację w kosztach i możemy przejść do realizacji, natomiast PKP PLK czeka, 
aż spłynie z całej Polski ze wszystkich gmin taka deklaracja. Tutaj Marszałek 
również obiecał, że będzie czynił starania, żeby jednak wydzielić naszą część, jak 
tylko zdobędziemy środki i wszystkie gminy zadeklarują, to wtedy… 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
A jeżeli wszystkie gminy nie zadeklarują?   
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Będą naciski ze strony PKP PLK i w trzecim kwartale tego roku powinno być 
wszystko załatwione i takie zapewnienie uzyskaliśmy. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Rzeczywiście warianty są dwa, albo gminy się na to złożą, albo będzie tak, że PKP 
PLK jako ogólnie realizujący Kolej Plus, o ile wejdzie w życie, bo póki co jest tylko 
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założeniem przyjętym przez Radę Ministrów i jeżeli program wejdzie w życie, to 
jest szansa na finansowanie. Natomiast założenia projektu Kolei Plus zostały 
uszczegółowione w ten sposób, że prawdopodobnie Ministerstwo uważa, że będzie 
finansowanie w proporcjach 85% po stronie Rządu na dalszym etapie działania                    
i 15% po stronie samorządu. Na przykład Samorząd Województwa może być 
wespół z samorządami gminy i powiatowymi, a może być sam Samorząd 
Województwa i same samorządy gminne i powiatowe. Jeżeli chodzi o miasto 
Jastrzębie i Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego, to tutaj omówiliśmy, że 
będzie współpraca i współfinansowanie 15% na etapie studium z takim 
wskazaniem, żeby było też na etapie budowy. Natomiast w ramach 15% można 
się również ubiegać o środki unijne, które pojawią się w następnej perspektywie 
unijnej. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Jest ogłoszony konkurs, ale nie spełniamy wymogów, które są postawione                            
w konkursie. 
 
Michał Domagała- Naczelnik Wydziału Funduszy Pomocowych 
Do końca lipca jest konkurs na studia wykonalności i dokumentację techniczną                  
i tutaj było analizowane i faktycznie nie spełniamy kryteriów. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Nie możemy spełnić tych kryteriów? Co można zrobić? 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Jakie są kryteria? 
 
Michał Domagała- Naczelnik Wydziału Funduszy Pomocowych 
Strategia transportowa województwa i to pan radny Sobierajski załatwił, to jest 
jedno, ale tam są jeszcze dwa… 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Tam był plan transportowy i strategia transportowa, czyli dwa elementy zostały 
przyjęte uchwałą. Prosiłbym o ponowne rozpoznanie, bo wtedy można by jakieś 
środki uzyskać. 
 
c.d. Ad.5. 
Sprawy bieżące:  
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu monitoringowego                      
z realizacji zadań ujętych w Lokalnym Programie Rewitalizacji 
Jastrzębia-Zdroju do roku 2020”, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Michał Domagała Naczelnik 
Wydziału Funduszy Pomocowych. 
 
Przedstawiciel firmy Planergia Sp. z o.o. przedstawił prezentację dotyczącą 
Monitoringu Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju. 
 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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 Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 19 marca 2019r. w sprawie 
opracowania koncepcji dotyczącej programu wsparcia Komisji 
Europejskiej w procesie transformacji regionów górniczych oraz 
wysokoemisyjnych. 

 
Przewodniczący Komisji odczytał treść odpowiedzi na wniosek. Komisja zapoznała 
się z pismem i przyjęła do wiadomości. 
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z dnia 16 kwietnia 2019r. 
 
Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.7. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono. 
 
Ad.8. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                   
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
 
Protokołowała 
 
Alicja Kogut                                                                

Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
 

TADEUSZ SŁAWIK 
 
 
 


